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Adresată: Domnului Marius-Constantin BUDĂI, Ministru ministerul muncii și 
justiției sociale
De către: Doamna Senator Silvia Dinică
Circumscripția electorală: nr 42 București
Grupul Parlamentar: USR
Ședința Senatului din data de: 04.03.2019
Obiectul întrebării: Cerere - Declarație pe propria răspundere pentru acordarea 
unor drepturi de asistență socială

Stimate Domnule Ministru,

În Hotărârea nr. 559 din 4 august 2017 pentru modificarea și completarea Normelor 
metodologice de aplicare a prevederilor Legii nr. 416/2001 privind venitul minim garantat, 
aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 50/2011, a Normelor metodologice de aplicare a 
prevederilor Legii nr. 277/2010 privind alocația pentru susținerea familiei, aprobate prin 
Hotărârea Guvernului nr. 38/2011, și a Normelor metodologice de aplicare a prevederilor 
Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 70/2011 privind măsurile de protecție socială în 
perioada sezonului rece, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 920/2011 - Anexa nr. 1 
vizează modelul cererii și declarația pe propria răspundere pentru acordarea unor drepturi 
de asistență socială. Astfel, persoanele care beneficiază de ASF, VMG și ajutor de încălzire au 
completat în prealabil acest formular.

Ținând cont de informațiile menționate, domnule ministru, doresc să vă adresez 
următoarele întrebări / solicitări:

Vă rog să ne precizați dacă în cadrul Ministerului Muncii și Justiției Sociale există 
statistici privind numărul de beneficiari de Ajutor Social - Venitul Minim Garantat 
(VMG), Alocația de Stat pentru Familie (ASF), încălzire care locuiesc în locuințe 
fără energie electrică. Dacă există, va rugam să ne transmiteți aceste statistici și să 
neprecizați modul de colectare.



Pe cât posibil aș dori sa ne detaliați aceste statistici și pe motive de exemplu:
(i) locuința a fost racordată la rețeaua electrică, dar din motive financiare 
acum nu mai este racordată
(ii) locuința nu este racordată la rețeaua electrică și rețeaua electrică se află 
în apropriere (în vecinătate sub loom)
(iii) locuința nu este racordată la rețeaua electrică și rețeaua electrică se află 
la distanță. Vă rog să ne precizați și modul de colectare al acestor statistici.

În cazul în care nu există aceste statistici, va rog să analizați și sa îmi transmiteți 
decizia dumneavoastră dacă aceste detalii privind electrificarea pot sa fie incluse că și 
câmpuri obligatorii în formularul de cerere pentru VMG, ASF, încălzire 
(http://www.mmuncii.ro/j33/images/Documente/Legislatie/ HG559-20i7.pdf, respectiv 
Anexa 1 cap. 4 referitoare date privind locuința familiei/persoanei singure îndreptățită).

Vă rog să faceți această analiză și pentru cererea/cererile privind indemnizația și 
bugetul complementar lunar pentru persoanele cu dizabilități.

Menționez ca solicit aceste informații pentru a propune modificări legislative care să 
ajute familiile (persoanele singure) care trăiesc în locuințe ne-electrificate. Grupurile noastre 
ținta principale sunt familiile cu copii, bătrânii, familiile cu persoane cu dizabilități.

Vă rugăm să nu ezitați să ne trimiteți și alte sugestii și observații.

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris.

Data 
04.03.2019

Senator, Silvia Monica Dinică
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